
  

  

MILJÖ- OCH 
HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-12-11, § 16 

 

 Tid Tisdagen den 11 december 2012 kl 17.00 – 18.30 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Onsdagen den 19 december 2012 

 
 

 

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

  

Beslutande ledamöter: 

Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP) §§ 1-16, 18-23  

Stellan F Hamrin (V) §§ 1-20 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Eva Runvald (M)  för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S)  för Åsa Wester (S) 

Sara Stenudd (V)  för Rana Carlstedt (S) 

Belinda Hellberg (MP) §17 för Mats E. P. Lindqvist (MP) 

Belinda Hellberg (MP) §§ 21-23 för Stellan F Hamrin (V) 

 

  

Ersättare: 

Viktor Strååt (M)  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-16, 18-23  

Belinda Hellberg (MP) §§ 1-16, 18-20  

  



  

 
Tjänstemän: 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Daniel Selin, Emily Tjäder, Emma Åberg, Eva 

Sunnerstedt §§ 1-13, Gustaf Landahl, Helena Storbjörk-Windahl, Håkan Andersson, 

Ingrid Mårtenson, Luis Lopez, Malin Ekman, Margareta Nilsson, Maria Svanholm, 

Per Enarsson §§1-22, Pia Winbladh Högfors, Ulf Larsson och Ulf Molander §§ 1-22 

samt biträdande borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 
 § 16 

Programsamråd för Aspudden och Midsommarkransen 
Remiss från stadsbyggnadsnämnden 
Dnr 2012-1386 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker programförslaget under förutsättning 

 att: 

 

a. En strategi utarbetas för hur svaga ekologiska samband kan utvecklas. 

 

b. Möjligheten att stärka spridningssambandet till Årstaskogen tas tillvara  

i samband med det gröna promenadstråk som planeras norr om depån. 

 

c. Utreda om en högre exploatering av utvecklingsområdena kan skapa fler 

bostäder och avlasta ekologiskt viktiga områden. 

 

d. Bebyggelsen utformas för att skapa bullerskydd och så att minst hälften av 

bostädernas boningsrum får fönster mot tyst eller ljuddämpad sida. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 november 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och 

Mikael Magnusson m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka programförslaget under förutsättning 

att: 

 

1. En strategi utarbetas för hur svaga ekologiska samband kan utvecklas 

2. Möjligheten att stärka spridningssambandet till Årstaskogen tas tillvara i 

samband med det gröna promenadstråk som planeras norr om depån 

3. Frågan om en högre exploatering av utvecklingsområdena kan skapa fler 

bostäder och avlasta ekologiskt viktiga områden utreds 

4. Bebyggelsen utformas för att skapa bullerskydd och så att minst hälften av 

bostädernas boningsrum får fönster mot tyst eller ljuddämpad sida 

5. Skogsbacken mot Vallfartsvägen bevaras 



  

6. Området Vallfartsvägen/Bäckvägen (20) inte bebyggs 

7. Ekologiskt viktiga spridningsvägar inte kapas 

8. I övigt anföra följande 

 

Vi anser att flera av de föreslagna förändringarna kan vara positiva för området. 

Vi tycker dock att man redan nu måste planera för en bättre sammanbindande 

infrastruktur för gång och cykel. En synlig och tydlig entré till 

Midsommarkransen kan möjligen vara bra, men viktigare är att knyta ihop 

Midsommarkransen och Nyboda/Årstaberg med till exempel en gång- och 

cykelbro över Södertäljevägen. Man bör även undersöka möjligheten att binda 

ihop Midsommarkransen och Västberga med en gång- och cykelbro över 

Södertäljevägen (helst ser vi förstås att Södertäljevägen däckas över). Vi tycker 

också att det är viktigt att redan nu planera för en gång- och cykelförbindelse 

mellan Midsommarkransen (området norr om bollplanen) och Årstadal. Det 

föreslagna huset mellan Kilabergsvägen och SL-depån bör också anpassas för 

eventuell framtida överdäckning av SL-depåns östra del. Vi anser även att 

naturmarken med ekarna runt Blommensbergsvägen ska bevaras då detta anges 

som mål i ”Parkplan Liljeholmen”. 

 

3) Stellan F Hamrin m.fl. (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

att tillstyrka förvaltningens förslag utom vad gäller byggande av bostäder på 

naturmark och med tillägget att klimataspekterna tydligt måste belysas i nästa 

fas av arbetet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro 

(FP) och Mikael Magnusson m.fl. (S). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Stellan F Hamrin m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


